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EMLÉKEZTETŐ 

a VDSZ elnöksége 2018. május 30-án, Budapesten, a VDSZ székházában megtartott üléséről  

 

 

Székely Tamás napirend előtt elmondja, hogy az ifjúsági és a műszakos tagozat megválasztotta 

tagozatvezetőit. Győri Gabriella lett az ifjúsági, míg Ungvári Levente a műszakos tagozat új 

vezetője. Győri Gabriella nem tud részt venni az elnökségi ülésen. 

 

Ungvári Levente, mint az újonnan megválasztott vezetője a műszakos tagozatnak 

bemutatkozott.  

 

Székely Tamás szintén napirend előtt elmondta, hogy a Vegyipari Szakág részéről, Tóth Éva 

teljes szavazati joggal képviseli a PKDSZ-t. 

Horváth Sándor a Abroncs Szakszervezeti Bizottság Nyíregyháza kilépett a Gumiipari 

Szakszervezeti Szövetségből, és a Rokon Szakmákba ment át. Mivel Juhászné Kovács Edit nem 

tud részt venni az elnökségi üléseken, ezért a szakágat Horváth Sándor képviseli a jövőben. 

 

Jelen vannak: jelenléti ív szerint. 

 

Hitelesítők: Ungvári Levente és Pad Ferenc 

A jegyzőkönyv vezetését dr. Horváth-Lénárt Szilvia végzi. 

Az Elnökség üléséről hanganyag készül, vitás kérdések esetén a hanganyag a 

jegyzőkönyvvezetőnél vagy a Titkárságon elérhető. 

 

Székely Tamás megnyitja az elnökségi ülést. Megállapítja, hogy a jelenléti ív alapján az 

Elnökség határozatképes. 

 

Székely Tamás felsorolja a napirendi pontokat.  

 

Az Elnökségi ülés napirendi pontjai:  

1. VDSZ Pénzügyi Ellenőrző Bizottság kezdeményezésére a Szegedi Gumigyár 

Szakszervezeti Alapszervezet kizárási eljárásának lefolytatása. 

2. VDSZ - GDPR tájékoztató. Előadó: dr. Horváth-Lénárt Szilvia jogász. 

3. Tájékoztató a MASZSZ 2018. május 29-i Kongresszusával kapcsolatosan. Előadó: 

Székely Tamás és a VDSZ MASZSZ Kongresszusi küldöttei. 

4. Tájékoztató a munkavédelmi képviselő és az üzemi tanácsválasztások jelenlegi 

helyzetéről. Előadó: Székely Tamás. 

5. Javaslat az Elnökség II. félévi üléstervére. Előadó: Kiss Béla. 

6. Különfélék. 

 

Az Elnökség a napirendi pontokat 2 tartózkodó szavazat mellett elfogadta. 
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- Radics Gábor: A különfélék miatt tartózkodnak. Bármi lehet a témája, nem tudni a 

tartalmukat. 

- Székely Tamás: A különfélék kapcsán döntés nem születik.  

 

 

1. VDSZ Pénzügyi Ellenőrző Bizottság kezdeményezésére a Szegedi Gumigyár 

Szakszervezeti Alapszervezet kizárási eljárásának lefolytatása. 

 

Székely Tamás elmondta, hogy a jelenlegi helyzet egy folyamat vége. 2016 novemberében, az 

elnökségi ülésen napirenden volt a tagdíjak fizetésének kérdése. A PEB ülésen is napirendi 

pont volt. A Szegedi Gumigyár Szakszervezete 2016 májusa óta, egészen 2018 áprilisáig nem 

fizetett rendesen, csak 50 ezer forintot. A PEB kezdeményezte, hogy az Elnökség indítsa el a 

kizárási eljárást. Először kimentek a felszólítások azoknak a szervezeteknek, akik tartoztak (a 

Szegedi Gumigyár mellett még két tagszervezet tartozott tagdíjjal. Ez utóbbiak rendezték is). 

A mai nap során az Elnökség a kizárási eljárást megindítja. Az előzményeket az Elnökség ismeri. 

Kérdezi Radics Gábort, hogy van-e észrevétele.  

- Radics Gábor: 2017 januárjában, Cseh János írásos felszólítására jelezte, írásban közölte, 

hogy mi annak az oka, hogy nem tudnak fizetni. Más tagszervezet sem fizetett a két gázos 

szakszervezeten kívül. A tagságuknak kell döntenie arról, hogy kilépjenek-e a VDSZ-ből. 50 évig  

fizettek a szövetségnek. A tagdíj emelése a bizottsági ülésen nem ment át, nem fogadták el. A 

tagság inkább kilépne a VDSZ-ből, hisz semmilyen hasznuk nincs belőle. Tudomásul veszi, ha a 

VDSZ kizárja az Alapszervezetet. 

- Margittai Péter: Nem akarnak Radics Gáborék a VDSZ alapszabálya szerint működni. 

Számukra a VDSZ egy nyűg. 

- Pad Ferenc: Két vetülete van az ügynek. Az alapszabálynak vagy megfelel egy szervezet vagy 

nem. Radics Gábor az Elnökség tagjait is eltérően ítéli meg személyükben. Radics Gábor által 

képviselt tagsággal semmi probléma, de Gábor ellehetetleníti az együttműködést.  

- Eördöghné Pataki Irén: kérdés, hogy a tagság mit szól a helyzethez? Tudnak-e róla, tudják-e 

mi az eredője? 

- Hajdú Roland: Igen, tudnak róla. A 3 év alatt bármikor el lehetett volna indítani az eljárást, 

akár 3 havonta. Miért csak most történt? Miért most fajult el a dolog? 

- Radics Gábor: Nincs probléma, értehető a kizárás. A tagokat folyamatosan tájékoztatják, az 

e-maileket elküldi. Ha a tagok igényelték volna, meghívta volna Székely Tamást, vagy Székely 

Tamás bármikor elmehetett volna a szervezethez. Itt személyes konfliktusról van szó. 

Távszavazás útján, az alapszabály módosításával akarják kizárni, hogy az Elnökségben 

képviselve legyenek a tagok. Személyes probléma is áll a háttérben. A fő probléma nem a 

kizárással van, hanem azzal, hogy az alapszabály módosítása következtében nem lesznek 

képviseltetve a tagok, a gumiipar. Az amerikai út generálta az egész konfliktust. Szétszedték, 

kettévágták a Gumiipari Szakágat. 

- Ledács-Kiss Miklós: Az Egisben tartott elnökségi ülésen megígérte Radics Gábor, hogy rendezi 

a tartozását. Majd levélben, néhány nap múlva kijelentette, hogy nem fizet. 
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- Radics Gábor: Visszamenőleg nem akarnak fizetni. Ez a tagság véleménye, ők döntöttek így. 

- Ledács-Kiss Miklós: Szóban van hajlandóság, írásban teljes elutasítás. Tavaly Gábor 

lemondott minden tisztségéről, végül az Elnökség ezt figyelmen kívül hagyta, és visszafogadta.  

- Varga Gyula: A tagdíj nem fizetése veszélyezteti a szervezet munkáját. Aki nem fizet, annak 

nincs itt helye. Ha eddig nem indult el kizárási eljárás, az a vezetés hibája, de ez nem ment fel 

a fizetés alól. Ha Gáborék fizetnek, akkor itt a helye.  

- Radics Gábor: Amíg fizetett az Alapszervezet, addig többet fizetett (45%). Nem került 

felszínre a tagdíjfizetés részletesen. Érdemben soha nem tudnak/tudunk tárgyalni semmiben. 

Konszenzusos alapszabály módosítás nem történt. Azzal egyetért, hogy az Alapszervezetet 

kizárják. Ezzel nincs gond. Vidéken nem tudnak megfelelő szolgáltatásokat igénybe venni. Nem 

érzékelhetőek az előnyök. A többivel viszont nem ért egyet.  

- Eördöghné Pataki Irén: A VDSZ-nek is probléma, sőt, nagyobb lelkiismereti kérdés a kizárás. 

Kénytelenek vagyunk ezt tenni. Nem kirúgásról van szó.  

- Hajdú Roland: Gábor kérte, hogy legyen napirendi pont a kérdés, és nem volt az. Ők sem 

fizetnek az alapszabálynak megfelelő összeget. Akkor ellenük is hasonló eljárást fognak 

lefolytatni?  

- Patakvölgyi Árpád: Hajdú Rolandék legalább fizetnek, a mérték az más kérdés. Egy személyes 

konfliktus több száz vagy ezer ember életét befolyásolja.  

 

Határozati javaslat: 

Székely Tamás: A Pénzügyi Ellenőrző Bizottság kezdeményezésére az Elnökség, 2018. május 

30-ai elnökségi ülésén lefolytatta a kizárási eljárást az Alapszabály 6.4. pontjában 

meghatározottak szerint a Szegedi Gumigyár Szakszervezeti Alapszervezete (6728 Szeged, 

Budapesti út 10., nyilvántartási szám: 06-02-0000643) ellen tagdíj-részesedés három 

hónapon túli nem fizetése és ennek rendezésére a figyelmet felhívó levélben meghatározott 

határidő eredménytelen eltelte miatt. 

Az Elnökség kizárja az Alapszabály 6.4. pontjában meghatározottak szerint a Szegedi 

Gumigyár Szakszervezeti Alapszervezetét (6728 Szeged, Budapesti út 10., nyilvántartási 

szám: 06-02-0000643) tagdíj-részesedés három hónapon túli nem fizetése és ennek 

rendezésére a figyelmet felhívó levélben meghatározott határidő eredménytelen eltelte 

miatt.  

Aki ezzel egyetért, az kézfeltartással jelezze! 

Az Elnökség 6 tartózkodó szavazat mellett a határozatot elfogadta.  

A határozat tértivevénnyel postázásra kerül. 

 

2. VDSZ - GDPR tájékoztató. Előadó: dr. Horváth-Lénárt Szilvia jogász. 

 

Dr. Horváth-Lénárt Szilvia elmondta, hogy az adatkezelési szabályzat elkészült. A GDPR minden 

olyan szervezetet, céget érint, amely az EU-ban tartózkodó természetes személy adatait kezeli. 

Bemutatta a GDPR rendeletet, és elmondta, hogy 2 év felkészülési idő állt rendelkezésre. A 

rendeletnek megfelelően még nem módosították a magyar Infotörvényt, így május 25-ig 
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Magyarország még nem felelt meg az uniós előírásoknak. Sok a kérdőjel a követelmények 

kapcsán. Adatvédelmi szabályzatot és tájékoztatót kell készítenie minden szervezetnek. 

Ellentmondásos vélemények vannak azzal kapcsolatban, hogy a szakszervezeti tagokat újra 

kell-e nyilatkoztatni, arról, hogy adataikat kezelhetjük-e. A jövőre nézve fogjuk az új tagokat 

nyilatkoztatni csak. A szolgáltatások tekintetében külön kell a tagoktól adatkezelési 

hozzájárulást kérni. Új jogalap lesz az érdekmérlegelés elve. A szakszervezeti 

dokumentumokba bele kell szőni az önkéntes hozzájárulást. A legszükségesebb adatokat lehet 

csak gyűjteni, fontos a célszerűség elvének betartása. A bírságösszeg felső határa 20 millió 

euró lett. Ügyelnünk kell arra, hogy mi szakszervezetek, különleges személyes adatokat 

kezelünk. Adatvédelmi tisztviselőt kell kijelölni minden szakszervezetnél.  

Az adatkezelési szabályzat rövid bemutatása. 

 

Kérdések, hozzászólások:  

- Tósoki Géza 

- Radics Gábor 

- Ungvári Levente 

- Gasztonyi Balázs 

- Horváth Sándor 

- Székely Tamás: Fontos kiemelni ismét, hogy mindenhol kell adatvédelmi tisztviselőt 

kinevezni. A VDSZ honlapjára felkerülnek a dokumentumok: belépési minta, hozzájáruló 

nyilatkozat minta, adatkezelési szabályzat és tájékoztató.  

 

3. Tájékoztató a MASZSZ 2018. május 29-i Kongresszusával kapcsolatosan. Előadó: 

Székely Tamás és a VDSZ MASZSZ Kongresszusi küldöttei. 

 

Székely Tamás elmondta, hogy sikerült a MASZSZ kongresszusán az alapszabály módosítását 

megakadályozni, vagyis megvalósították azt a célkitűzést, amiről a korábbi elnökségi ülésen 

határoztak. Két dolgot emelne ki. Lezárult a gazdasági év, a beszámolót elfogadták. 

Bizonytalanság van a minimálbér és a garantált bérminimum kapcsán. Készül a költségvetés 

átvitele a parlamenten. A MASZSZ részt vesz különböző fórumokon (NGTT, VKF, OKÉT). Idén 

békésebb bérmegállapodásokat lehet kötni. Több helyen kezdeményezték a cégek, hogy 

évközi béremelést hajtsanak végre a nagy munkaerőhiány miatt. Sok a felmondás a cégeknél. 

 

Kérdés nem volt. 

 

4. Tájékoztató a munkavédelmi képviselő és az üzemi tanácsválasztások jelenlegi 

helyzetéről. Előadó: Székely Tamás. 

 

Az Elnökség tagjai tájékoztatót kaptak az üzemi tanácsi, valamint a munkavédelmi választások 

helyzetéről.  Székely Tamás elmondta, hogy nagyon nehezen kap a VDSZ információkat a 

tagszervezetektől. Ne vegye senki zaklatásnak az információkérést, de csak ezek alapján lehet 
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szakanyagokat készíteni. Ahol a szakszervezet fontosnak tartja, hogy legyenek jelöltjei a 

választásokon, ott rendre nyernek is a szakszervezeti jelöltek. Van olyan ÜT, ahol csak VDSZ 

jelöltek nyertek. Végre elindult az IndustriAll segítségével egy belső rendszer, ahol az európai 

üzemi tanácsokat lehet figyelemmel kísérni. Ez az adatbázis segítségre lehet a 

tagszervezésben.  

A munkavédelmi képviselők szerepe megnőtt. Jó, ha minél több szakszervezeti tag válik 

munkavédelmi képviselővé. Pozitív irányú jogszabály változás várható. A munkavédelmi 

képviselők védelme kapcsán elmondható, hogy a bíróságok inkább munkavállaló barát 

döntéseket hoznak. Nagy szükség lenne képzésre. A munkavédelmi és az üt képzéseket a 

munkáltató finanszírozza, így bevételt lehetne generálni a szakszervezetek számára.  

 

Kérdések, hozzászólások:  

- Margittai Péter: Javasolja, hogy az üt tagoknál is írja elő az Mt., hogy hány óra képzésen kell 

részt venniük, ugyanúgy, ahogy a munkavédelmi képviselők esetében is előírja jogszabály. 

Kihelyezett telephelyi képzéseket biztosítson a VDSZ. 

- Tósoki Géza: Náluk minden évben megtartják a 8 órás munkavédelmi képzést. A Vegyiprop 

tartotta. Megjelent egy nagyon jó kiadvány, munkavédelem témában. Nagyobb számban 

kellene rendelni ebből. 

- Székely Tamás: akik részt vettek a balatonszemesi képzésen, azok kaptak ebből a 

kiadványból.  

- Sas László: Nem tudja, hogy miért kellene, hogy a munkáltató elfogadja a szakszervezeti 

képzést.  

 

5. Javaslat az Elnökség II. félévi üléstervére. Előadó: Kiss Béla. 

 

Kiss Béla jelezte, hogy az elnökségi tagok írásban is megkapták az ütemtervet. Szeptemberben 

a KVSZ-nél, Kazincbarcikán lesz elnökségi ülés, októberben és novemberben Budapesten. 

Decemberben nem lesz elnökségi ülés. A napirendek kapcsán némi rugalmas hozzáállást kér.  

 

Kérdések, hozzászólások:  

- Margittai Péter: Fel kellene venni napirendi pontnak a tagozatok működését, tájékoztatókat 

a tagozatok üléseiről. Emellett a tagdíjfizetésről is legalább fel évente napirendi pont 

keretében beszélni kellene. 

- Kiss Béla: Ez a téma októberben kerül megtárgyalásra. 

- Székely Tamás: a tagozati felvetés jogos. 

- Kiss Béla: Ezt a témát is inkább októberben kellene tárgyalni, ne a kihelyezett ülésen húzzuk 

vele az időt.  

- Örkényi Zoltán: Meg kellene hívni Kordás Lászlót, hogy kérdéseket lehessen feltenni neki. 

- Székely Tamás: Egyeztetni fognak. 

- Sánta József: Írásban kellene elküldeni előzetesen a kérdéseket, hogy fel tudjon rá készülni.  
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Határozati javaslat: 

Aki a második féléves munkatervet elfogadja, kézfeltartással jelezze! 

A második féléves munkatervet az Elnökség egyhangúlag elfogadta. 

 

 

6. Különfélék. 

 

A) Tósoki Géza, a Vegyészkassza Kuratóriumának Elnöke ismertette az elfogadott mérleget. 

Mindenki megkapta a szükséges dokumentumokat. Tavaly május 4-én kezdte meg a 

kuratórium a munkáját. Sok dolgot kellett rendezni, például 2 alapítvány beolvadását, illetve 

5 kérelem pótlását. Januárban 57.028.000 forint volt a nyitómérleg, ehhez jött 1.600.000 

forint kamat, illetve 1.700.000 forint támogatás az Európai Szakszervezeti Szövetségtől. Az 

Emberiesség Alapítvány, valamint a Nyugdíjasokért Alapítvány beolvadt. A bevételi oldalon 

több mint 68 millió forint van. A kiadási oldalon, mivel 8 kérelmező kapott támogatást, 1.5 

millió forint szerepel. A kuratórium tagjai semmilyen költségtérítést nem kapnak. A 2017-es 

záróegyenleg: 66.5 millió forint. 2018 májusában elfogadták a mérleget. Ez volt az utolsó 

kuratóriumi ülés. 

 

B) Az Étosznál még nem volt taggyűlés. A tavalyi mérlegadatok szerint 4 milliós eredménnyel 

zárta a 2017-es évet. 

 

C) Az Oltóanyagtermelő és Gyógyszergyártó Dolgozók Vegyész Szakszervezetének 

székhelyváltoztatása. Ehhez szükséges az Elnökség beleegyezése, mivel származtatott jogi 

személyről van szó. Az eddigi székhelyen megszűnik a cég, így a Benczúr utcában lesz az új 

székhely.  

 

D) Székely Tamás kérte a szakágvezetőket, hogy biztosítsák a lehetőséget a tagozatokban való 

részvételre. Az értelmiségi tagozat szerepe fontos lenne a jövőben a digitalizáció miatt, hisz ez 

lesz az egyik legnagyobb kihívás.  

 

E) Székely Tamás elmondta, hogy nagyon nehéz helyzet alakult ki az Egészségnap kapcsán. 

Szeptember 1-én lesz, ugyanis csak ezen a napon van szabad sportpálya. Mindenhol építkezés 

van a TAO felhasználása miatt. Ha viszont nem rendezzük meg, elsikkad a rendezvény. Az 

Egises kollégák nagyon segítőkészek.  

 

- Gasztonyi Balázs: Miért vetették el a BKV pálya lehetőségét? 

- Kiss Béla: Nagyon bizonytalan volt. Lehet, hogy átépítik. 

 

F) Kiss Béla elmondta, hogy május 24-én befejeződött a balatonszemesi üdülő tetőfelújítása, 

és a homlokzat felújítása. Megtörtént a műszaki átadás-átvétel. Műszaki probléma nincs, 
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kisebb takarítási munkálatok lesznek még. Munkavédelmi problémák voltak, de szerencsére 

sérülés nem történt. 

 

G) Horváth Sándor jelezte, hogy a gyerektábor szervezésének eljárását fel kellene gyorsítani 

kicsit. Székely Tamás elmondta, hogy a pedagógusok személye még kérdéses, keresni kell még 

pedagógust a táborra. 

 

H) Gasztonyi Balázs megköszönte a képzést saját tagszervezete nevében. 

 

I) Horváth Sándor segítséget kért annak kapcsán, hogyan lehetne az 1%-os felajánlásokra 

felhívni az emberek figyelmét, így ezáltal növelni a felajánlások számát. Ferenczi Imréné 

elmondta, hogy ők az intranetes hálózaton keresztül hívták fel a tagok, munkavállalók 

figyelmét a felajánlásokra.  

 

J) Csibrik Ildikó a nőtagozat nevében tájékoztatta az elnökségi tagokat, hogy a nőtagozat 

balatonszemesi képzésén felmérték az üdülő állapotát. Igencsak kritikusan vizsgálták át az 

üdülőt, és összeállítottak egy listát az észrevételeik alapján a hiányosságokról, javaslatokról. 

Elmondta, hogy a nőtagozat partner lenne a kivitelezésben. 

Székely Tamás az észrevételek meghallgatása után elmondta, hogy a kritikák egy jelentős 

részét munkaszervezéssel meg lehet oldani, nem kell minden probléma megoldásához az 

Elnökség döntése.  

 

K) Kovács László tájékoztatta az Elnökséget, hogy az ifitagozat elnöke Győri Gabriella lett, a 

helyettes pedig Molnár Ervin. Az ifjúsági tagozat programjait Gabriella fogja előterjeszteni. 

 

L) Eördöghné Pataki Irén megkérdezte Székely Tamástól, hogy a VÁPB-t külföldön ki képviselte 

a VDSZ részéről. Székely Tamás válaszul elmondta, hogy ő képviselte a szövetséget, és a 

szakágból nem ment vele más.  

Eördöghné Pataki Irén javasolta, hogy készüljön egy kimutatás, hogy a tagozatokban a 

szakágak hány fővel képviseltetik magukat, és hogy mely szakág adja a tagozat elnökét. 

Reméli, hogy a műszakos tagozat Ungvári Levente elnöksége alatt újra feléled. Végül kérte az 

elnökségi tagokat, hogy aki tud, menjen a szeptemberi elnökségi ülésre Kazincbarcikára.  

 

M) Ungvári Levente kérte az elnökségi tagokat, hogy támogassák őt abban, hogy 

megkereshesse a tagszervezeteket, tisztségviselőket személyesen is. 

 

N) Székely Tamás tájékoztatta az Elnökséget a volt és jelenlegi elnökségi tagok számára 

rendezendő nosztalgia ebédről. Ez június 27-én lesz a 4. emeleten, az elnökségi ülés után.  
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Az emlékeztetőt összeállította: dr. Horváth-Lénárt Szilvia 

 

Hitelesítők: 

 

 

---------------------------------------------------- ---------------------------------------------------- 
Pad Ferenc  Ungvári Levente 

  
 

 

Javaslat Ellene Tartózkodott Elfogadás 

Az Elnökség kizárja az Alapszabály 6.4. 

pontjában meghatározottak szerint a Szegedi 

Gumigyár Szakszervezeti Alapszervezetét 

(6728 Szeged, Budapesti út 10., 

nyilvántartási szám: 06-02-0000643) tagdíj-

részesedés három hónapon túli nem fizetése 

és ennek rendezésére a figyelmet felhívó 

levélben meghatározott határidő 

eredménytelen eltelte miatt.  

 

- 6 fő többségi 

Határozat a másod féléves munkaterv 
elfogadásáról 

  egyhangúlag 

    

    

    

 


